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Dr. Schmitt Pál ú r
az Országgyűlés Elnöke részére
Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

A „Vadászattal, vadgazdálkodással kapcsolatban naponta felmerül ő problémák” címmel a
Házszabály 91 . §-a alapján kérdéseket kívánok benyújtani Dr . Fazekas Sándor
vidékfejlesztési miniszter úr részére.
A kérdésekre a választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr!

1. A 141/2009. (X.29) FVM rendelet 4.* (1) bekezdés d) pontja kimondja, hogy a vadhús 1
óra távolságra szállítható közúton. A saját felhasználásra elejtett vaddisznót Trichinell a
vizsgálatra egészében kell beszállítani a nagykanizsai Állategészségügyi Kirendeltségre ,
ahol a vizsgálandó mintát állatorvos veszi le, majd a mintát a vadásznak kell elvinni a
zalaegerszegi akkreditált laborba, - ezt megelőzően az állatot vissza kell hozni hűtésre,
mivel a mintaszállítás Zalaegerszegre 140 km-es utat jelentetne a vadtetemmel együtt ,
amely a fenti jogszabályba ütközik . De egyszerűen a mintavételt sem lehet 1 óra alat t
lebonyolítani pl . Molnári és Nagykanizsa vonatkozásában . Ezt a vizsgálatot korábban
bármelyik (legközelebbi) hatósági állatorvos elvégezhette a fenti rendelet megjelenés e
előtt . Tervezi-e a Vidékfejlesztési Minisztérium, hogy „Az elejtett vad jelölésér ől,
valamint kezelésének és forgalomba hozatalának élelmiszer-higiéniai és állat -
egészségügyi feltételeiről” szóló 41/2009. (X.29.) számú FVM rendelet módosításával
lehetővé teszi a Trichinella és minden egyéb mintavétel elvégzését a hatóság i
állatorvoson kívül más személyek, p1. vadhúsvizsgáló képesítéssel rendelkező
személyek részére ?

2. Földtulajdonosok (különösen az 1-2ha területtel rendelkez ők) gyakori esetben kérik, hogy
bérleti díj fejében vadhúst kaphassanak. Jelenleg az érvényes jogszabályok ezt nem teszik
lehetővé . Miniszter Úr lát-e lehetőséget arra, hogy széleskörűbbé tegye az őz- és
szarvashús fogyasztását, például azáltal, hogy a vadászterület földtulajdonosa bérlet i
díj fejében vadhúst kaphasson?
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3. Jelenleg nincs megnyugtató elhelyezése az elhullott vadnak, a vadbels őségeknek, a
vadcsontnak és a nem kidolgozásra szánt vadbőrnek, ugyanez a probléma az országúton
elütött vadakkal, elhullott kutyákkal, macskákkal . A városi vagy regionáli s
hulladékgyűjtők nem foglalkoznak a problémával, és városi telepekre a beszállítá s
költségét senki sem képes vállalni . Mit tervez tenni Miniszter úr annak érdekében ,
hogy az állati tetemek és az állati melléktermékek ártalmatlanításával kapcsolatba n
minél szélesebb körben szülessen szabályszer ű és jól működő gyakorlati
megvalósítás ?

4. Vadásztársaságok önköltségi áron 1500 Ft-ért képesek el őállítani a színhúst. A lőtt vad
felvásárlási ára 300-500 Ft között van . Jelenleg a multi cégek polcain a nyesedék
vaddisznó 4490 Ft, a szarvas-, őzhús 5000 Ft/kg fölött kapható . Lát-e Iehetőséget
Miniszter Úr a hazai vadhúsfogyasztás népszerűsítésére, a jelenleginél több vadhús
árusítóhely létrehozásának segítésére, annak érdekében, hogy a vadhús fogyasztá s
növekedjen és a kiskereskedelmi fogyasztói ára csökkenjen ?

5. A HUNOR VT területét érinti az M7 autópálya, amely teljesen elvágja a vad mozgási
irányát, mert a megépített vad átjárók nem töltik be funkciójukat, nyílt terepre épültek, é s
nincsenek a vad természetes vándorlási irányában . Tervezi-e a Vidékfejlesztési
Minisztérium az autópályák felett épült vadátjárókhoz vezet ő területek cserjékkel ,
fákkal történő betelepítésének el ősegítését annak érdekében, hogy a vadátjárás
intenzívebbé váljon ?

6. Határterületen történő vadászatról szóló 56/1997. (X.21 .) BM-FM rend. 2. §-a értelmében
a társas vadászat előtt 3 nappal le kell adni a rend őrsének a vadászók számát, a részt vevő
autók típusát, színét, rendszámát, amelyet a vadászat kezdetéig nem lehet már módosítani .
Egyéni vadászat esetén a határ menti vadászat idő tartamát a kezdés előtt legalább 6 órával
előbb be kell jelenteni, a kijelentkezést jogszabály nem írja el ő akkor sem, ha nem valósul
meg a vadászat . Lát-e lehetőséget Miniszter Úr a határövezetben történ ő vadászat
rendőrség részére történ ő bejelentésének egyszerűsítésére, a kötelezően elő írt
bejelentési időtartamok rövidítésére?

7. Vaddisznó hajtóvadászaton résztvevő vadászok száma jogszabályban van meghatározva .
A jelenleg érvényben lévő jogszabályok módosításával - a vadász biztonsága
érdekében - indokolt-e a fegyverek hatótávolságának csökkentését el őírni, és ezáltal
lehetővé tenni, hogy a vaddisznóhajtásokon 25 főnél többen vegyenek részt?

Várom megtisztelő válaszát .

Budapest, 2010 . július 29 .

Pintér László
FIDESZ-Magyar Polgári Szövetség
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